
 

Zápis ze zasedání zastupitelstva Obce Rasošky č. 33 ze dne 2. 11. 2021 

č.j.:  OUR/109/2021                                                                                                sp.zn. 101.2.1   A10 

 

Místo konání: Obecní úřad Rasošky  

 

Začátek jednání: 18:04 hod 

Konec jednání: 19:30 hod 

 

 

Přítomni: Miloš Exnar, Ing. Pavel Pouznar, Ing. Věra Voslařová,  

                Ing. Bc. Luboš Rejl, Ing. Martina Krystová. 

                 

               

Omluveni: Oldřich Rezek, Vladimír Fišar. 

 

Pořad jednání: 

1. Počet přítomných: 5 - zastupitelstvo je usnášeníschopné  

2. Zapisovatel: Marie Kučerová 

   Ověřovatelé: Ing. Věra Voslařová, Ing. Bc. Luboš Rejl 

 

3. Program: 

 

1. Schválení programu zasedání 

2. Zvolení zapisovatele a ověřovatelů zápisu ze zasedání 

3. Kontrola usnesení  

4. Smlouva o poskytování služeb – Knihovna Náchod 

5. OZV ke komunálnímu odpadu - návrh 

6. Rozpočtová opatření 10 a 11/2021 

7. Rozpočet na rok 2022 - návrh 

8. Zřízení Z-Boxu 

9. Různé – diskuze 

 

 

1. Schválení programu. Místostarosta obce zahájil zasedání, uvítal přítomné, zhodnotil, že je 

přítomno pět zastupitelů, Oldřich Rezek a Vladimír Fišar jsou omluveni, zastupitelstvo je tedy 

usnášeníschopné. Přednesl návrh programu jednání a ten byl schválen. 

2. Volba zapisovatele a ověřovatelů. Zapisovatelkou byla navržena Marie Kučerová, jako 

ověřovatelé Ing. Věra Voslařová, Ing. Bc. Luboš Rejl. Schváleno.   

3. Kontrola usnesení. Zadané úkoly nebyly.  

4. Smlouva o poskytování regionálních knihovnických služeb s Městskou knihovnou Náchod, o.p.s., 

která přebírá služby za Městskou knihovnu Jaroměř. Smlouva byla schválena.    

5. Obecně závazná vyhláška ke komunálnímu odpadu. Místostarosta obce přesunul tento bod pro 

jeho náročnost na závěr programu.   

 

 



 

6. Rozpočtové opatření č. 10 a 11/2021. Rozpočtové opatření č. 10 je na vědomí, zúčtování příjmu 

kompenzačního bonusu od Královéhradeckého kraje a náhrada pojistné události. V návrhu 

rozpočtového opatření č. 11 je příjem sdílených daní ve výši 1 milionu korun a přesun ve 

výdajových paragrafech – 70 tis. Kč na provoz ZŠ a MŠ Rasošky bylo odebráno z rozpočtu na nový 

rozhlas a kanalizaci. Rozpočtové opatření č. 11/2021 bylo schváleno.    

     

 
7. Rozpočet na rok 2022. Zastupitelům byl předložená návrh rozpočtu na příští rok spolu s návrhem 

rozpočtu školy. Pracovní schůzka k rozpočtu se uskuteční 9.11.2021 od 18:00 hodin. Přizváni 

budou zástupci školy, TJ Rasošky, SDH Rasošky a ZO Zahrádkářů. 

 

8. Zřízení Z-boxu: Tento bod se pro neúčast starosty a na přání omluveného zastupitele přesouvá na 

další zasedání zastupitelstva.  

    

 

10. OZV č. 1/2021 o místní poplatku za obecní systém odpadového hospodářství. Místostarosta obce 

stručně informoval o zpřísňování pravidel pro likvidaci především komunálního odpadu, 

v číslech uvedl, jak na tom je obec Rasošky. Informoval o třech způsobech řešení vybírání 

poplatku za KO (komunální odpad) v obci. 

 

   Varianta A: místní poplatek za obecní systém tj. za osobu s trvalým pobytem a vlastníka 

nemovitosti, ve které není přihlášena žádná osoba. Místostarosta připomněl, že na pracovní schůzce 

bylo řešeno, že pokud by byla schválena tato varianta, byly by od platby osvobozeny osoby starší 

80let, termín svozů by byl čtrnáctidenní a poplatek by byl 500 Kč na osobu ročně. 

   Varianta B: místní poplatek z nemovitosti dle objemu (velikosti nádoby) a četnosti svozů. Tato 

varianta je podobná se stávajícím způsobem s tím rozdílem, že svozová firma vybírala poplatky 

dopředu na celý rok, zatím co nový zákon toto nepřipouští a obec by poplatky vybírala následující 

rok dle skutečné fakturace od svozové firmy. Toto si vyžaduje poměrně složitou administrativu a 

zřejmě by to přineslo komplikace s případným vymáháním poplatku.  

   Varianta C: místní poplatek jako ve variante B, ale podle hmotnosti skutečně vyprodukovaného 

odpadu. Musejí být buď nové popelnice nebo dovybavené čipem a čárovým kódem. Zavádění 

tohoto způsobu je časově náročné a v tomto roce se nestihne.  

   Diskuze: p. Ing. Rejl řekl, že preferuje variantu B, která nutí obyvatele i nadále třídit odpad, protože 

to je na rozdíl od varianty A v režimu platby za popelnici, čímž by občané i v budoucnu třídili 

odpad. Místostarosta upozornil, že by variantu B také preferoval, vzhledem k nedostatku času a 

administrativní náročnosti této varianty doporučuje na příští rok se přiklonit k variantě A a začít 

pracovat na variantě C, která je z pohledu platby za vytvořený KO nejspravedlivější a nutí k třídění 

odpadu. Zároveň řekl, že obec bude každý měsíc od svozové firmy informována o množství 

svezeného KO. Ing. Bc. Luboš Rejl uvedl, že má sjednanou schůzku a potřebuje čas na zjištění, jak 

je možné za daného stavu realizovat v naší obci variantu B. Místostarosta řekl, že obec musí 

vypracovat na zvolenou variantu vyhlášku, a pokud by se rozhodovalo na příštím zastupitelstvu na 

začátku prosince není možnost stihnout její schválení do 15.12.2021. Na základě této informace 

nechal hlasovat kdo je pro, aby způsob platby byl vyřešen na dnešním zasedání, i přes to, že na 

pracovním jednání zastupitelstva byla dohoda o tom, že hlasování o variantě A, B nebo C nebude 

na tomto jednání zastupitelstva.  Pro - Ing. Pouznar, p. Exnar, Ing. Voslařová. Proti-Ing. Bc. Rejl, 

Ing. Krystová. Následně přednesl návrh, kdo je pro variantu A-pro Ing. Pouznar a Ing. Voslařová. 

Kdo je pro variantu B – Pro- Exnar, Ing. Bc.Rejl, zdržela se Ing. Krystová.  

  Po krátké diskuzi mezi Ing. Martinou Krystovou a Ing. Bc. Lubošem Rejlem bylo z jejich strany 

oznámeno, že pokud by varianta A byla pouze pro rok 2022 a pokud by zastupitelé byli měsíčně 

informováni o vývoji ve stavu produkovaného KO, přiklonili by se z důvodu nedostatku času 

k variantě A. 

  Místostarosta nechal znovu hlasovat s tím, že obecně závazná vyhláška bude do příštího zasedání 

připravena pro variantu A, obec bude měsíčně informovat zastupitele o vývoji množství KO a 

v roce 2023 přejde na jiný systém.-pro 5 zastupitelů.  

  

 

Různé: 

10. Přijímání přihlášek na účetní se posunulo do 30.11.2021. Zasedání výběrové komise se uskuteční 

30.11.2021 v 17:00 hodin. Složení zůstává stejné. 



 

11. Místostarosta informoval o potížích s územním plánem v návaznosti na projekt kanalizace. Dle 

smlouvy je ukončení 1.etapy do 4.1.2022.Do tohoto termínu nebude nový územní plán schválen. 

Proto probíhají jednání na MÚ Jaroměř, Obor výstavby jednání o povolení výjimky. 

 

12. Místostarosta obce informoval o svozu nebezpečného odpadu, který bude 13.11.2021 od 11:35 

do 12:35 hodin u obecního úřadu. 

 

13. Místostarosta obce přečetl žádost školy o povolení čerpání z investičního fondu na nákup skříně 

do školky ve výši 54.500 Kč. Čerpání bylo schváleno.   

 

14. Místostarosta obce poděkoval kulturnímu výboru za Strašidelnou stezku, SDH za uspořádání 

akce Dlabání dýní a ZO Zahrádkářů za přednášku Pěstování hub v zahradách a Podzimní tvoření.  

 

15. Diskuze:  

a)  Paní Alinová se dotázala, jak bude probíhat letošní Mikuláš, s organizátory navrhují návštěvy 

v rodinách jako v loňském roce. Paní Kučerová jí odpověděla, že starosta obce se k této variantě 

také přiklání.   

b) Ing. Bc. Luboš Rejl poděkoval tomu, kdo zařídil opravu silničního značení pro odbočování do 

Lumer a požádal, aby bylo opraveno ještě u hřbitova.   

c) Pan Pilař se zeptal na osvětlení hřiště, zda byla podána žádost o dotaci. Místostarosta odpověděl, 

že žádost na Královehradecký kraj bude odeslána do konce listopadu. Zároveň starosta obce zjistil, 

že dotace vyhlášená MMR se obcí netýká, ale na jaře 2022 má být vyhlášena dotace Národní 

sportovní agenturou. 

d) Ing. Martina Krystová oznámila, že zajistila sponzora na skrývku pro workoutové hřiště. Ing. 

Pavel Pouznar za toto poděkoval a požádal, aby skrytá půda byla odvezena k sáňkovacímu kopci 

za školou. Zároveň požádal, aby až bude znám termín skrývky mu toto bylo oznámeno. 

   

 

 

 

Závěrem místostarosta obce shrnul termíny setkání zastupitelů, pracovní schůzka bude 

2.12.2021 a zastupitelstvo 7. 12. 2021. , poděkoval za účast a ukončil zasedání.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
Usnesení č. 33 ze zasedání zastupitelstva obce Rasošky ze dne 2. 11. 2021 

 

I. Zastupitelstvo obce Rasošky schvaluje: 

 

1. Program jednání: 

        Pro – 5, proti – 0, zdržel se – 0. 

       

2. Zapisovatele i ověřovatelé: 

        Pro – 5, proti – 0, zdržel se – 0 

 

3. Smlouva o poskytování regionálních knihovnických služeb  

        Pro – 5, proti – 0, zdržel se – 0 

 

4. Rozpočtové opatření č. 11/2021 : 

        Pro – 5, proti – 0, zdržel se – 0 

 

5.    Rozhodnutí o hlasování o způsobu vybírání poplatků za komunální odpad na dnešním zasedání 

zastupitelstva: 

                            Pro – 3, proti – 2 Rejl, Krystová, zdržel se  0. 

 

6. Obecně závazná vyhláška se připraví na poplatníka s tím, že obec bude sledovat parametry a 

přeposílat informace zastupitelům a v roce 2023 přejde na jiný systém a současně vyjednávat 

variantu C s fi M.Pedersen: 

        Pro – 5, proti – 0, zdržel se – 0 

 

7. Čerpání investičního fondu ZŠ a MŠ Rasošky ve výši 54.500 Kč: 

        Pro – 5, proti – 0, zdržel se – 0 

 

 

II. Zastupitelstvo obce Rasošky neschvaluje:  

1. První hlasování o variantě A  

                    Pro – 2 Voslařová, Pouznar,  

       2. První hlasování o variante B 

                     Pro – 2 Rejl, Exnar,  zdržel se – Krystová                     

 

III. Zastupitelstvo ukládá: 

 

 

 

IV. Zastupitelstvo bere na vědomí: 

1. Rozpočtové opatření č. 10/2021 

 

 

 

 

 

Místostarosta obce:  Ing. Pavel Pouznar          ........................................... 

 

Ověřovatelé: Ing. Věra Voslařová          ………................................ 

 

                      Ing. Bc. Luboš Rejl           ...........................................  

 

 

Zápis byl vyhotoven v obci Rasošky dne 4.11.2021                        

Marie Kučerová .............................. 


